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Váženíčtenáři,

po btnkh měsících a prárininách,
které  si  snad  děti  užily  (a dospělí
též),   jsme    přpravili    třetí   číslo
Břežanu.  Mnohé  se  událo  v  obci,
ale   i   "okolo"   nás.   Všichni  jsme

jistě  sledovali  přírodní  katastrofú
na    konci   června,    kdy   tornádo
zpustošilo  obce  na  Moravě.  Naše
obec   pomohla  dvakrát  -již 30.`6.

jsme  2aslali  do  Mikulčic  stavební
materiál a zapůj č ili elektrocentrálu
a kontejner (vše převezl p.  Kučera
obecní  Avií a  níže  najdete  čÉnek
přímo od  něj).  ZastLpitelstvo obce
pak    na    2'1.    zasedání    schválilo
finanční    dar   25    000    Kč    obci
Hrušky pro   jejich základní školu,
který  byl  2aslán  na  transparentní
účet.   Děkujeme  i všem vám, kteří

jste  se   sami  rozhodli  postiženým
tornádem     pomoci  a   zashli  jste
finanční    dary,     či    jeli    osobně
pormci.
Na  21.   zasedání  OZ  Břehy  bylo
dále   rozhodnifto   o   třech   akcích,
které  bychom  chtěli  realizovat  a
kde            bude me            po třebo vat
projektovou    dokumentaci    -     1)
rekonstrúkce  podkroví MŠ  Břehy,
kde   vznknou   pro   škólku   nové
prostory  s  hernou  a  zázBmím;  2)
Vvybudování   venkovní   učebny   v
ZS  s  pracovním  názvem  Tvořivě
badatekká  učebna;  3)  Zpracováni'
dotační  Žádosti na  byty" Na  Pile",
kde     poskytovatelem     bude,      v

přĎadě   úspěšiú   žádosti,      Státní
fond podpory investic (SFPI).
Pokračovat  budeme   i  v  opravách
chodníků  -   nyní   se   rekonstruuje
část   V   Zákouí   u   školky   a   dle

;o.E:::::: z:;it.T itšt`Ě::ahk:evab ť:
křižovatku   s   Nerudovou   Pokud
bude  souhlasit  majitel  pozemku  -
Pardubický    kraj    -    opravíme     i
povrch chodníku Obránců  mň.u od
lhužstevní  směrem ke  křižovatce.
A postupně i další chodníky v obci.
Dále   probíhá   přprava   studie   na
revitalizaci  veřejných  prostranství
a   to    v   okolí   rybníčk-u   ®ožární
nádrže)  a   ulice  Veverkova.      Byl
opraven  povTch  ulice  K  Pile  a  to
firmou  Správa  a  údržba  silnic  PK
za 411  125  Kč bez DPH., který byl
poškozen   výstavbou   a   provozem
těž(ýchaut.
V  areálu  TS  byla dokončena  15.8.
stavba   plochy  pro   sběrné   místo,
kde  jsou  umístěny  kontejnery  na
tříděný  odpad.  Výrazně  tak  bude
zvýšena  kapacita  sběrných  míst  v
obci. Již také   byly dodány nádoby
("popelnice")   na  tříděný  odpad   v
rámci   projektu   Systém   door-to-
door pro  separaci a  oddělený  sběr
odpadů v obci Břehy a během  září
bychom  měli  dostat  od   SOP   a.s.
nálepky    s    kódy    na    jednotlivé
popelnice,     podepBeme     dodatek
smlouvy  na  svoz těchto   odpadů a
popelnice             budeme             moc i
distr ib uo vat           občanům.            K

problematice    odpadů    a    nového
zákona o odpadech najdete v tomto
Břežanupodrobnýčůnek.
Během  léta  probíhaly  v obci práce
na   ZŠ   ,   kde  jsiTie   rekonstruovali
další  třídu,   šatnu  a   chodbu   Byh
zde    opravena    elektroinstalace    a
provedeno     nové    osvětlení.     Ve
škole   tak   máme   od   tohoto   roku
dalšt   již   čtvftou   třídu.   Od   20.9.

byla  u školy  2ahájena  modernizace
hřiště,   kdy   staré   šotolinové   bude
nahrazeno    novým    multiftinkčním
hřištěm    s    umělým    povrchem    a
oplocením.   Centové   náklady  akce
budou 1276187 Kč.
V   blízké   době   nás   čekají   volby.
Volby   do    Poslanecké    sněmovny
Parhmentu  České  repibliky  2021
proběhnou   ve  dnech  8.  a  9.   října
2021. Volební místnost ve  Břehách
bude tradičně v Sokolovně č.p. 250.
První   den   probíhá   hhsování   od
14:00  do  22:00,  druhý den  od  8:00
do  14:00 hodin.
PJ

Nový zákon o odpadech.
Přehled    vybraných    nejpodstat-
nějších změn.
Dne  1.   bdna  2021  nabyl  účinnosti
nový    zákon    o    odpadech,    který
obsahuje hned několik významných
změn a ty se dotknou nás všech.
Povinnosti původcůi odpadu
Napřfl(1ad         osoby        provádějící
odstranění      stavby      jsou      nově
povinny nejen předat odpady (i suť)
do     2ařízení     ktomu     učenému,
obchodníku     sodpady     nebo     do
obecniho  systému, ale  musí také  se
stavebními   a   demoličními   odpady
nakládat    tak,    aby   byla    zajištěna
nejvyšší        možná        míra       jejich
opětovného               použití               a
recykbce.  Vopačném    přft)adě    se
vystavují nebezpečí sankce.
Nakládání                      s nezákonně
soustře(lěným odpadem  (tz:v.  černé
skládky)
Nově  je   regulována  problematika
tzv.     černých     skňdek.      Vlastn`ík
pozemku,   na   němž  se   objeví  tzv.



černá    skňdka    (bez   ohledu   na
velikost), má v okamžiku, kdy se o
existenci    černé    skládky    dozví,
povinnost    o    toirio    informovat
obecní úřad. Není-li znám vhstník
odpadu,    musí    skŘdku    odklidit
vlastník    pozemku     Pokud     tak
neučiní,    obecní    úřad    má    nově

prostředky ke zjednání nápravy.
Změna právní úpravy poplatku za
komunální odpad
Pophtky             za             nak ládá ní
s komunálním  odpadem jsou nově
upraveny    pouze     v     zákoně     o
místních poplatcích. Obec může až
do     konce    roku    2021     vybírat
poplatek     za    komunální    odpad
podle  dosud  zavedených pravidel,
ale od  1.1. 2022 bude  v obci platit
nová   obecně    závazná   vyhňška,
která je  ve  Íázi  přSrav  a  přijata
bude ke konci roku 2021.
Zvyšování  poplatku  za  uldádání
odpadu na skládku
Zavádí se  odlišná  výše poplatku  u
všech 5  kategorií  odpadů (odpady
využitelné,  Žbytkové,  nebezpečné,
vybrané           tec hno lo griké           a
sanačni). Počínaje  rokem  2021  je
saz)a poplatku za úkládání odpadu
na skúdku pravide lně navyšována,
a   to   až   do    roku   2030.   Roční
zvyšování      saby      se      dotýká
využite lnýc`h a zbytkových odpad ů
(např.  využitelný  odpad  do konce
roku 2020  byl zpoplatněn částkou
500,-     Kč,     v     roce     2021     je
zpoplatněn  částkou  800,-  Kč  a  v
roce   2029    už   to   bude   částkou
1.850,-Kč za jednu tunu).
Zákaz skládkování od roku 2030
0d   roku  2030 bude  platit   zikaz
sk ůdko vání                  využite lné ho
odpadu Bude    se    vztahovat    na
všechny  odpady,   které  je   možné
energeticky     využít,     biologicky
rozložit a  recyklovat. Skládkování
nebo spalování bude až posledním
možným      způsobem      nakládání
sodpady.      I     poto      naše      obec

přistoipila    k    budování    nového
sběrného  místa  na  TS  i k  pořízení
nádob  na  oddělený  sběr  odpadu  (
barevné pope lnice)
Oddělené                  so ust řeďování
recyklovatel ných                      slovzek
koinunálního odpadu

Obec   má   nově   povinnost   učit
místa  pro  oddělené  soustřeďování
rec ýkb vate lnýc h                     s lo žek
komuná lního          odpadu          (tzn.
nebe2pečného      odpadu,      papíru,
plastů,    skh,   kovů,    biologického
odpadu, jedlých objů a  túků a  od
1.    1.   2025   roměž   textilu)   a  je

povinna     zajistit,     aby    odděleně
soustře ďo va né                          s lo žty
komunálniho     odpadu    tvořily    v
letech 2025  - 2029  alespoň 60  %,
v letech 2030 -2034 alespoň 65  %
a  od  roku  2035   alespoň  70   °/o  z
cekového   množství  komunálních
odpadů,  kterých  je  vdaném  roce
původcem. Znamená to, že budeme
muset     vytřídit     podstatně     větší
množství      jednotlivých       složek
komunálních  odpadů  než doposud
a    2Bjmém    se    to    bude     týkat
důkladného vytřídění b ioodpadů.
Tvřídídslevy
Musíme  počítat  s tím,  že post\pně
dojde        kvýaznému    -navýšení
poplatků   za   ukládání   odpadů  na
skládky.  Zatím  ještě   máme  nárok
na  tzv.  třídící  slevu  a to  do  konce
roku  2029  (tj.  do  doby,  než  začne
platit            záka z            sk ládková ní
využitelného   odpadu),       nicméně
zákon stanoví maximální množství
takového    odpadu,    který    lze    za
sníženou sazbu uložit na skládku (v
roce 2021 je to O,2t na 1  obyvatele,
tj.   cencem   208t).   Toto   množství
odpadu    vyprodukuje    naše    obec
zhruba    za   3    čtvrtletí,   takže    v

posledním  čtwtletí  letošnffio  roku
již zaphtíme za uložení na skládku
plnou sazbu

Sběr  odpadů  od  domu  a   nové
sběmé  mi'sto v obci
Sohledem      na      nové      zákonné
podmínky,      ale      také      zpocitu
zodpovědnosti  vůči krajině,  zemi  i

planetě,   na  které   budou   žít  daLší
generace      našich      potoiTků,      je
nevyhnutelné     začít    přemýšlet    o
důsledcích         produkce         našich
odpadků   a   odpadů   trochu  jinak.
Nastupujícímu      systému      třídění
toho,    co   po    sobě   zanecháváme
v popelnicích a kontejnerech,  se do
budoucna pro`stě nelze vyhnout.

Nový  zákon  v podstatě  zavádí  tzv.
hierarchii odpadového hospodářství
(tj.  pravidlo,  že  skládkování či jiné
formy  odstranění  odpadu  jsou  až
posbdním     způsobem      nakEidání
s odpadem), ale přináší také zvýšení
nákladů a  v neposlední  řadě  i  další
nemalou  administrativní  zátěž  pro
obec.  Určitě jste postřehli,  Že  obec
začala  vdané  obhsti již  konat.  Je
Zbudováno     nové     sběrné     místo
vareálu    Technických    služeb     a
současně   se   pracuje   na   2avedení
systému        door-to-door,        který
spočívá v tom  Že se začíná tříditjiž
u dveří každé domácnosti. Rozhodli
jsme  se,  řešit  tento  způsob  třídění
odpadu formou barevných popelnic,
které  budou  občanům  díky  dotaci
od Ministerstva  Životního prostředí

poskytnuty       nejpozději      během
podzimu             letošniTio             rok u
V současné  době  se  řeší  logistika  a
dodatek smlouvy s firmou SOP a.s.,
která   zajišt'uje   svoz   komunálniho
odpadu v naší obci.
Mimo barevných popelnic (žlutá na
plasty,   modrá   na  papff,   hnědá   ria
bioodpad     a     černá     na     ostatní
komunální      odpad)      budou     již
v průběhu  letošnffio  roku  občanům
k dispozici   i   nové   vencoobjemové
kontejnery  na  phsty,   sklo,   papír,
bioodpad a na stavební sut' na nově
zřízeném     sběrném  místě  vareálu
Technických služeb. Provozní doba
v TS pro ukúdání tříděného odpadu
do         kontejnerů        bude        ještě

předmětem jednání. Určitě vyideme
vstříc  i těm občanům kteří se  vrací
zpráce  až pozdě  odpoledne.  Dá  se
tedy očekávat  (a  je  to  naše    přání),
že      kolem      menších     kontejnerů
umístěných    vobci,    se    nebudou
kpit   nevábné   hromady   odpadu,
který  se  do  plastových  kontejnerů
nevešel.     Douíáme,     že     budou-li
občané    vyvážet  např.  větší  objem

plastů  (obalového  igelitu,  prokladů
ze  stavebnicového  nábytku  apod.),
dojedou s ním až m sběrné místo a
neb udo u           přep lňo vat            ma lé
kontejnery. Je možné, že časem tyto
malé         kontej nery         z obecních
Prostranství zmizl' úp lně.
Přestože   vobci   třídíme   odpad  již
několik  let,  je  určitě  co   zlepšovat.



Čím  pečlivěji  budeme  separovat,
tím  více  ušetříme.  Je  to jen  o  nás,
o  naší  odpovědnosti.  Všem,  kteří
doposud třídili  a třídí,  děkujeme a
všechny     ostatní          prosíme     o

pochopení a spohpráci.  JK

Ško]ka po prázdninách.
Prázdniny  byly  opět  ve  znamení
oprav  a  vylepšování  prostředí  ve
škobe.    PrvniTio    září   jsme   jako
vždy    přivítali    natěšené    děti    v
naklizené       a       vydezinfkované
školce.       Navíc      jsme       rozšířili
vo2Dvý   park    v    naší    Školce.    K
úžas ným          Žlutým          ita lským
vozítkům jsme  dokotpili  šlapadla
John  Deere jak  pro  nejmenši  tak
pro     velké     děti.     Všichni    jsou
nadšení a  my tak  máme radost, jak
efektivně      využíváme      nevelký Jak       všichni       ze       sdělovacích

prostředků      víme,     koronavirová
sitmce    se   stáb    mění,  -a   tím    i
oblastní   či   místní   řešení    nastalé
situace.       Takže      i      riy     jsme
přbraveni     všé     operativně     řešit
podle        nařízení       odpovědných
orgánů      a       dle       dohody      se
zřizovatelem.

Stále  sledujeme,  jak  se  covidová
situace     vyvíjí.     Jsou    stanovena

jednoduchá   pravidla   a   opatření,
která    se    týkají   stále    především
rodičů    a    jejich    2Ddpovědnosti.
Vodft do škoky děti pouze zdravé,
bez          jakýchko liv           příznaků
infekčního   onemocnění,    nahňsit

`,.._=.-,..--`.-,-=`

Přesto              objed ná vá me               a
organizujeme       dětem       aktivity,
abychom      zpestřili     program     a
abychom  se  měli  stále  na  co  těšit.
At'  uŽ to jsou  divadéka  přímo  ve
ško lce,          nebo         po hádka          v

pardub ickém         divad le.         Třída
Motýn{ů    bude     zase    jezdft    do

Pardúbic    do     ňzní    na    phvánL
všichni  vyrazíme   opět  do  Hradce
Králové      do      zábavného     parku
Tongo.      Snad      i     vánoce      btos
osbvíme  spok}čně  s  dětmi  i rodiči
na             trad ičním              vánoč ním
„Oříškování".  Mgr. 1.  Andresová

Zakotví  [odní sporty  na  Buňkově
???

Tuto     otá2ku    pokňdá     Miroslav
Přinesdomů,  profesinální  sportovní
instruktor,    absolvent    FTVS    UK
Praha a obyvatel Břehů nejen sobě,
ale  především  mládeži  a  sportovně
za lo ženým        občanům         Břehů,
Přelouče   a   okolí.   Lodními   sporty
jsou  myšleny  především   veslování
a  kanoistka.   Zákhdní  podmínkou
je  dostatečně   ventá   vodní  plocha,
což rybnfl( Buňkov je, a pak už jen
materiální     základna    -     lodě     a
loděnice.   Tento   materiál  Miroslav
Přinesdomů,  byt' v omezené míře  a
improvizované      loděnicL      nabízí.
Včetně  svých  kušeností  i  času  k
vedení        sportovního        výcviku
Sportovní trénink bude organizován
pod   hlavičkou   Sokola   Břehy   se
zaměře ním            na            tec hn ické
dovednostL   tj.   ovládání   plavidla,
kondiční  trénink,  ale   i   na  míčové
hry.     Veslování    je     sport,    který
posiluje     térišř     všechny     svalové
skLpiny   a   také   oběhový   systém
krevní i dýchací. A hlavně, je velice
bepeč,ný.  Nábor   nových  zájemců
proběhne   9.10.2021    od    14:00   do
1600  hodin  na  pňži  v Autokenpu
Buňkov. Pravidelné tréninky budou
vždy v pondělí od  16.00 hodin.
Závěrem        pok ládáme        otáku
obyvatelům     Břehů,     Přelouče     a
okolí:        "   Budete    mít   zájem   o
veslování a kanoistku ? "
PřĎadné   odpovědi,   ale   i   dotazy
volejte  na  č.t.  608  957  789  nebo  e-
mail: veslovani44@seznamcz

Šachové listopádí
Sokol   Břehy   bude   v   sobotu   20.
listopadu 2021  pořádat  ve  Břehách
otevřený šachový tunaj. Jedná se o
náhradní  termín  6.  ročnfl{u  tunaje
přeloženého  ze  14.   listopadu 2020.
Prezence bude od 8:15,  startovné   '



dospělí 60 Kč, děti 30 Kč, členové
Sokol    Břehy    a    občané    Břehů
riarrm.

Sport8řehy
Období    koronavirové    pandemie
významně      zasáhlo      i     činnost
našeho  klúbu  Související opatření
omezila       zásadním       způsobem
tréninkové    možnosti   a   zrušila    i
řadu        původně        púnovaných
závodů.    Po    posledním    MS    na
Sbvensku  v  září  roku 2020  se po
roční přestávce konab 4.  9.2021  v
Trutnově  mezinárodní  mistrovství
České  republiky  v  thku  na  lavici
(benčpres)        za        účasti        180
soutěžících.
Náš     klub     reprezmtovalo     osm
závodníků.  Ondra Vániš obsadil  7.
místo,  Tomáš Komárek obsadil  4.
místo  v osobním rekordu 200  kg.
Třetí    místa    obsadili    ve    svých
kategoriích    Jirka    Růt    a    Pavel
Erban v osobním rekordu 87,5  kg.
První  místa obsadili  Ester Cichá  v
osobním  rekordu  52,5  kg  a  Pepa
Cichý.   I  přes   z]ravotní  problém
nezklamal    motor    našeho    klubu
Petr    Kutner.     Klasbky    největší
očekávání   .splnil    Pepa    Mazač,
který      překonal      tři      evropské
rekordy konečným výkonem 242,5
kg.
Závěrem se  dá konstatovat,  že  náš
tým po dlouhé odmlce nežkhmal.
Po   roční   odmlce    chceme    opět
počátkem      prosince       uspořádat
tradiční    souěž    ,Siňk    Břehů",
která je otevřená  veřejnosti.  Zde  si
může     každý     ověřit     své     síly.
Přivítáme   i  pomoc   dobrovolníků
jak   v  přípravě,   tak   i  při   vhstní
soutěži.     Pavel Erban

Tornádo
silný osobní
a emotivní zážitek

Jižní   Moravu,    především   oblast
Břeclavska   a   Hodonínska,   večer
24.    června   2021    zasáhly   ničivé
bouře   a  tornádo   o  síle   F3   -   F4.
Větrný    vír    zdevastoval    několik
vesnic. . .
Podobný  titulek  v  médiích  neušel
asi nkomu z nás.

Ke mně se tato informace dostala v
pátek   25.    6.    dopoledne.   Nevěřil
jsem     vlastním     očím.     Bohužel
tornáda uŽ byly plné zprávy a bylo
jasné,   že   nejde   o   hlo_pý   vtÉ..
Voům známému Pavlu Vyhňákovi
na   Moravu   a   zjišt'uji   situaci   na
místě.  Jeho  dům  naštěstí  neutipěl
žádné  újmy,  nebot'  Čejkovice  leží
mimo  trasu tornáda.  Sděluje  mi ale
důležité    informace,    jak    se    dá

pomoci   v   postižených   obbstech.
Navrhuji     mu,     Že     pokud     obec
poskytne     nákh.dní     kontejnerové
auto,  rád  s  ním  na  Moravu odjedu
pomáhat.       Odpoledne       se       mu
podařilo         kontakto vat         obec
Mfl(ulčice, kde  mu sdělili,  Že lidí na
práci   mají   dost   a   potravin   také.`Potřebujeme hlavně  latě, plachty a

elektrocentrály."
Pavel Jirava  byl  stále  v kontaktu  s

pomoci.       Dostávám       čísla       na
postižené  obce,   ale   telefony  jsou
nefiinkční.  Kontaktuji tedy   našeho
starostu  Pavla  Jriavu,   s   nabídkou
svojí   pomoci   postižené   Moravě.
Potěšil mě zprávou,  Že už také řeší

jak  by  naše  obec   mohb  přispět  k

obcí       Mikulčice       a       postupně
shro im žd'o va l                     informace.
Napúnovali jsme  tedy  cestu až  na
středu    30.     6.     Ve     středu    ráno
nakládám  staro stu,  elektrocentrálu,
kontejner   a   jedeme   nakoipit   dp
stavebnin       věci       přímo       podle



doručeného    seznamu    od    obce
Mikulčice.  Kupujeme  střešní  latě,

pistole m pěnu,  lepící pásky a j iný
drobný  materiáL  U  pokladny  nás
čeká milé  překvapení. Když z naší
konverzace    poznají,    že   jde    o
materiál   na   Moravu,      poskytují
nám  velkorysou  slevu  Naloženo,
vyrážím.  Ještě  2ařídit krabičku  na

placení   mýta,  jelikož   naše   nová
obecní    Avia   ještě    po    silnicích

poplatněných      mýem     nejela.
Celou  cestu  si představujL  jak  to
tam  bude   asi   vypadat.   Už  jsem
sice    viděl    spousty    záběrů    na
internetu  a  v  televizi,  ale...  První
zděšení na  mě  čekalo  hned  v obci
Hrušky.     Všechno,     co    jsem    si
cestou představovaL byl  jen slabý
odvar proti  realitě.  Pocity,  co  ani
teď  neumím  popsat...   Můj   cíl  je
ještě  o pár kilometrů dál.  Jedujak
opařený  a  nestačím  se  divft,  jak
ukrutnou sílu má příroda.
Za slunného  počasí zastavuji před
kultuním  domem  v  MikuEicích.
Hned    před     vchodem    je     stan
kr izo vé ho           říd íc ího           ce ntra
obsypaný       lopatami,       kolečky,
plachtami...   v podstatě  byste  tam
našli asi úplně  všechno.  Vykládám
drobný    materÉl   a   ještě    stihnu
pomoct vyložit další dvě dodávky,
než    se    mě    ujme    domluvený
kontakt.     Slečna     s     přilepeným
telefonem   na   uchu   mi   posunky
ika2uje     kam     mám    jít.     Před
stanem,  na který ukázala, je  fi.onta
asi  dvaceti  lidí.  Dobrovolníci,  co
čekají  na  přidělení  práce.  Roušky
tu   nikdo   neřeší.   Postavím   se   do
ftonty, nad kterou je cedulka "Jdu
nabídnout  pomoc"  a  čekám  také.
V druhé polovině  stanu je stolek  s
nápisem    `Potřebuji   pomoc".    K
němu přichází  pán,  co  shání  latě.
Řfl{ám: Já  mám latě!  Kolk? Jaké?
Vysvětluji   a   už   nás   posílají   do
místního   zemědělského   družstva,
kde je  sklad  stavebního  imteriálu.
Jen   něco   složíme   a   něco    zase
doložíme a užjedeme k jednomu z
postižených   domů.   Kokmjdoucí
parta    hasůů   nám   pomůže    htě
vyskládat     a     já     s     prázdným
kontejnerem   jedu    hledat   novou

práci.

Měl   jsem   uŽ   nový   kontakt   na
krizové  centrum a  voÉm,  že jsem
volný a  můžu  zase pomáhat jinde.
Mám  prý  čekat,  Že  se  ozvou  Půl

dne.   Snídaně,   koipelna  a  jede  se
pět     do     Mikulčic.     Policie     na
křižovatkách    zastavuje     dopravu,
abych    měl   plynulý   průjezd   přes

hodiny  pryč  a   mně  je  divné,   že
•telefon  nezvoní.  Jdu  zjistit,  co  se

žěí:|hNžeddÉ;eu::acn|mieLraíí.pŘokaTÉ
sL  co je to  2a  blbost? Nb, jedu se
projet   vesnicí  a   uvidíme.   Asi  po
100   metrech   vidím   dobrovolníky
tahat   pytle   z   rozpadÉho   domiL
Ptám se: `Chcete pomoct?" "Jo,  už
2     hodiny     sháníme     kontejner."
Aha...    Vyklízíme tedy dům, pytb
s  odpadem postupně  rmházíme  do
kontejneru  a  náklad  pak  odvážím
na  skňdku  Pomalu se šeří   a  ruch

:eda|:Í;viu#svkáé.obťeyé:jrovicde:
kde  mám domluvené  ubytování  na
chalupě  u již  zmiňovaného  Pavh
Vyhňáka,  ředftele   ZŠ     Šlapanice.
Těž{o   vstřebávám,  co  jsem  dnes
zažil   a    viděl.    Usínám    s   dosud
nepoznanými           pocity...      Ráno
vstávám  do  krásného,  slunečného

hlavní   silnici.    Hasiči   uŽ   jezdí   s
těžkou    technikou    tam    a    zpět.
Šrumec    jak    v    imaveništi    Jedu
rovnou   ke   stanu   před   kulturním
domem.   Scénář  stejný jako   včera.
Zatím  žádná práce.  S  poznáním,  že
zlejší  krizové   centrum   má   učité
rezBrvy,  uŽ  ale  na  nic   nečekám  a
jedu  si  do  vesnice  najít  práci  sám
Potkávám      partu      dobrovolných
hasičů      ze      Solnice      s      malým
kloubovým      bagříkem      a      celé
dopoledne  odklízíme  Žbytky  střech
a ulámané větve.
Po obědě si uŽ na krizové  centrum

ani     nevzdechnu     a     chytám     se
soukromníka z nedaleké vesnbe, co
má  smykový  bagr.   Odklidili  jsme
suť  od  dvou  domů  a  je  tu pozdní
odpoledne.
Dnes  užjedu domů.  Stavím se ještě

jednou  u  staniL  abych jim  řekL   že
odjíždím  a  zda  nechtějí   kontejner



nechat  k   zapůjčení.   Zrovna   volá
nějaká  paní   že   shání  kontejner.
Sbžím   ho   tedy   vedle   Z)ytku   z
jejich     domu     (naše     obec      ho
Mkulčicím bezplatně zapůjčila na
potřebnou     dobu,      stejně     jako
ebktrocentrálu      od      SDH)      a
odj íždím směr Břehy.
Byl   to   pro   mě   silně   emotivní
zážitek,   z  kterého   mám  smíšené

pocity.  Ohromný  respekt  mám  k
lidem,  kteří to  tu zažili   a při tom
fiingujL      jako      by      si      vůbec
nepřipouštěli,    že    ztratili    střechu
nad  hlavou  a  kolik  práce je  ještě
čeká.   Nechápu   proč   v   médiích
říkají,       Že       pomocníků       mají
dostatek?   Stovky   lidí   tam   mají
práci na  něko]ik  měsíců,  ne-li  let.
Byb  vidět,  že  ohromné  množství
práce    tam    udělali    hasiči,    jak
profici,  tak  dobrovolní,  ale   úklid
okolí      nebyl      2daleka      hotový.
Představte si chvaletickou skládku
rozfoukanou po  okoli  Tak ještě  o
dost hůře to  tam vypadalo.  Tuny a
tuny       materiálu.       Pohled       na
zdevastovanou       krajinu               a
komunikace   s  krizDvým  centrem
mi  přišly  smutné.   Náhda   v  celé
vesnici  a  ochota  lidí bez domova

pomoci    sousedovL    který   přišel"jen"  o  střechu,  zatímco  oni  mají

pouze    zákhdy    s    troskami,    mi
naopak  přišly dojemné.  A  zvláštní
radostný pocit sounáležitosti  jsem
zažil také, třeba když mi zmrzlinář
z  kufiu   svého   auta   podával   do
náklaďáku  zmrzlinu  a  o  kus  dál
pizzařpizzu.

Jsem   rád,    že    naše    obec    má
takové   vedení  jaké   má   a   Že  jí
nejsou lhostejné životy lidí nejen v
naší obci,  ale  i  v těch ostatních.  A
až   se    budete    někdy   rozčilovat
třeba        nad        nepořádkem        u
kontejnerů,   který  si  tam  děláme
sami  a   ne   tornádo,      nebo      nad
zarostlým   chodnfl{em, věřte,  Že  to
není     tím,      Že     by     obec,      či
zaměstnanci     technických  služeb
nic   nedělali.   Možná   jen   zrovna
dělají    něco    jiného,    innohdy    i
důležitějšiho. Jonáš Kučera

Základm'ško]a
Na  konci  školního  roku  jsme   se
rozloučili   s  s   vycházejícími  Žáky
pátého ročníku a po prázdninách  1.
září  jsme  přivítali   za  přítomnosti
zastupitelů   obce    12   prvňáčků   a
novou paní učitelku Mgr. Michaelu
Bystriariskou  Nyní  má  naše  škoh
čtyři třídy.
Malým    překvapením    pro     naše
školáky  byly  drobné  úpravy  školy
-      rekonstrukce      jedné      třfly,
vybudování    malé   družiny    místo
šatny a vymalování celého prvniho

patra.   To   však   není   všechno,   co
jsme      pro      tento      školní      rok
naplánovali. Pustili jsme se také do

předěKní    našeho    hřiště.    Během
řijna  budeme  mít hotovo  a děti  se
tak  mohou  těšit  na  úplně  nové  a
krásné       hřiště,       které       mohou
využívat během  velké  přestávky  i
ve ško lní družině.

Sotva     jsme     nový     školní     rok
zahájili,  pustili  jsme  se  do  práce,
která     patří     ke     kaž]odennímu
Školnímu  Životu  Děti  netráví  čas
ve  škole pouze  učením, ale účastní
se     mnoha     akcL     které     školní
docháku    provázBjt     oživují    a
zpestřujicelý     rok     nás     budou
provázet měsíční týmové tematické
programy, které vyvrcholí v červnu
ve   sportovní  pobyt.   Již  máme  za
sebou     1.     plavání,     kterého     se
každoročně účastníme.
15.9.          nás          mvštívila          paní
spisovaten{a    Zuzana   Pospíšilová,
která uspořádah pro děti besedu

Paní  spisovatentu  velmi  poLftavým
způsobem   představila   některé    zB
svých   knih    a    zapojila    děti    do
různýc h aktivit.
V    měsíci    řijnu    dýňohraní,    při

kterém      každý       rok       vznikají
umělecká      díla      zdobbí      školní
zahradu
Do   konce   roku  se  ještě   můžeme
těšit    první    adventní    vkend    na
vánoční   dílničky   a   kavárnEku   v
naší   Škole   a   vánoční  program   na
zámkupotštejn.
Po    celý    rok    spolpracujeme    s
městskou   knihovnou   v   PřeloučL
kde mají vždy pro. žáky přbravený
zajímavý a  zábavný program.  Děti
tak získaj í hežký vztah ke knihám
Jako v předešlých letech,  tak  i letos

pokračujeme ve sběru pap ffu.
Mgr. M. Jiráková

Ve   školních  záhonech  nám  občas
vyroste    zajímavý    výpěstek,   jako
tato      větvená      mrkev     prorostlá
dubem.      Přejeme      všem     dětem
úspěšný   školní   rok   a   at'  je   škola
baví.

Zpráva SDH Břehy
Naše    děti    se    před    prázdninami
zúčastnily  okresnfflo  kola  mladých
hasičů



I  když  na  přbravu  byly jen  dva
týdny,  tak  děti obsadily  7.místo  a
t_ím zakončily sez5nu
Ve   dnech    13.-15.8.    vyrazilo   20
členů,   jak   dětí,    tak    dospělých
sjíždět   Vltavu   Cesta   z   Vyššího
Brodu do Českého Krumlova byla
úžasná a počasí nám také přálo.

Od  září  se  opět  scházíme  každý
pátek   od   16.   hodin   a   pokud   to
počasí dovolí,  tak  na  hřišti, kde se
přpravujeme   na   podzimní   část,
kde bude i okresní branný zivod.

Učíme   se   střílet   ze   vriuchovky,
vá2at       uzly,        z]ravovědu       a
topografické   značky.   Na  podzim
nás  ještě   čekají  tři  závody  a  tak
douíám, že se děti všechno rmučí.
Také  naše  přípravka  se  přbravuje.
Deset dětí předvedk) svoj i ukáku
Jcdyž   dftě    Škrtne    zápakou"   v•Retroměstečku    v    Pardubicbh    a

imc se jim to povedlo.

V  listopadu  nás ještě  čeká  soutěž,
kterou pořádáme  13.11. -TFA
mladých hasičů a dorostu, kde děti
předvedou,   jak  jsou   na   tom   po
Szické  stránce.  TFA je  Žkratka   z
anglického     Toughest    Fhefighter
Alive,    což   ve    volném   překhdu
znamená  „nejtvrdší  hasič  přežívá".
A opravdu si při tom čbvěk  sáhne
až na dno.
Douíám  že se  nám toto  vše podaří
uskutečnit. Děti potřebuj í pohyb a

to jim  tento  kroužek  nabízí.  Pokud
máte  děti  od  3  dol8  let,  tak  se  za
námi   přijďte   podívat   na   hřště   a
nebo   do   hasÉárny  každý  pátek..,
Monika Nováková, vedoucí MH

NIol=ED

Stadion cup 2021
0  první  srpnové  sobotě jste  mohli
být    svědky   22.    ročnfl{u   Stadion
cupu    Břehy.    Závodu,    který    má
jméno  nejen  v  blízkém  okolí,  ale
účastní     se     ho     jezdci     z     celé
republiky.   Letos jich bylo  přes  60.
Bohužel  sftuace  kolem  koronaviru
nám     neumožnila      loňské     klání
uskutečnit,    a    tak    se    pozornost
soustředila   na   rok   2021.   Ani   teď
nebyla situace přívětivá. Naštěstí se
našlo   pár   odhodlaných   lidí,   kteří

přes     výky    okolí    Stadion    cup
pořádat    chtěli.    Moc   jim    za    to
děkuji.   Samozřejmě  děkuji   i  těm,
kteří     se     postipně     přidávali
pomohli.  Nakonec  se  ukázalo,
za       vládních      protÉpide
opatřeních      se      dá      s      určitýrh
ome zBním          závody          pořád at.
Nicméně  času  bylo  málo,  tak  i  na
programu     bylo      podle      měřítek
minulých   ročníků    vklět   oshbení.
CeHtově   se   ab   akce   vydařila   nad
naše     očekávání     i    přes     večerní
deštfl{, jenž nám program  ukončil  o
trochu    dříve.    Ještě    jednou    chci

poděkovat                   orga n izáto rům,
sponzDrům,   pořadatelům   a   hlavně
vedení obce za podporu Děkuji i za
tolerantnost   občanů,   jimž   zivody
působí  jistá   ome2ení.  Napřfl(1ad   v
dopravě.    Doufám,    Že    příští,    23.
ročnik       přbadající       na       datum
13.8.2022, bude bez omezení a vrátí
se v plné síle.
Jonáš Kučera, Moped klub Břehy

Nové výdejní  místo  piio  zási]ky   a
eshop
Od    1.10.2021    se    vedle   bývalého
hostince    Na    Křižovatce    č.p.     11,



otevri  výdejní  místo  pro  zásilky
od  dopravců  DPD,   GLS,  PPL  a
Balíkovny  od  České  pošty.   Tzn.,
že  balíčky  si  budete  moci  nechat
posíht    přímo    na    toto    výdejní
místo    a        poté    kdykoli    do    7
pracovních dnů vyzvednout. Popř.
když  si  objednáte  balíčky  na  vaši
adresu   a    nebudete   k    zastižení,
kuýr   vám   balíček    zanechá   na
výdejním místě a to i v případě, že
bude     balíček     na     dobň.ku     V
přÉ)adě,     Že     budete    potřebovat
odesht balíček, je  možné si vybrat
jednoho     z     „našich"    dopravců,
zabalit  balík,  vyplnit  na  internetu
informace,    vytriknout    Štítek    a
donést na výdejní  místo,  kde  si to
jeden       z      kuýrů       vyzvedne.
Otevírací    hodiny   Po-Pá   830   -

Ve   stejných   prostorách   bude    i
specializovaný  obchod  a  eshop   s
autokosmetikou    Eco     Clean    &
Shine,       který       bude       nabízet
autokosmetiku,      příslušenství      k
mytí a čištění a půjčovnu tepovačů
(vysavač    na    mokré    hk)ubkové
čištění).
Martin Štainer, tel. : 727 824 445

Svoz            velkoobjemového      a
nebezpečného               do mov ního
odpadu -pro občany obce Břehy

TERMÍN:     24-25.9.2021;     ČAS:

pátek    12:00-17:00,    sobota    8:00-
12 :00

Vážení  občané,   ve  výše  uvedený
termín             proběhne             sbě r
nebezpečného       odpadu,       který
zajišťuje         firma         SOP         a.s.
Vencoobjemový      i      nebezpečný
odpad můžete navážet k TS již od
pátku  24.9.2021   a  to   od   12:00   -
17:00.     Pozor    -     nebezpečný    a
velkoobjemový   odpad   vozte   jen
do soboty  25.9. do  1200.
Nebezpečný odpad:     pneumatiky
(osobní a  bez disků),  barvy,  hky,

autobaterie,      monočňnky,      léky,
oleje,      kyseliny,      louhy     -      v
původních     obalech,     obaly     od
barev,     mastné     hadry,     televize,
počftače,         monitory,         zářivky,
ledničky, elektro ,...
Zpětný  odběr:  V  rámci  zpětného
odběru           přeb íráme           pouze
elektrospotřebiče,     které    jsou     v
konpletním  stavu  (tzn.  že  nejsou
konp letně             ani             čás teč mš
demontované), jinak  nelzB  převzít
jako   vyřazené  elektro,   ale  pouze
jako objemný odpad s uložBním na
skffidce.
NEVOZTE      DO      SBĚRU      !!!

Stavební    suť,    biobgický
odpad,  sudy  s  asfaltem  eternit  a
stavební            izohční    polystyren
(expandovaný       a       extrudovaný
polystyTen).
Současně proběhne sběr šatstva pro
Drikonii    Broumov    ®ouze   čisté
věci)
Současně       b ud e       rio žné       od
24.9.2021   začít   navážet  větve   a
ořez    ze    stromků    a    keřů    na
obvyklé    místo    na    hřiště    -    sem

prosíme nevozte skříně, králikárny,
odpad  atd.  -  je  to  opravdu  učeno
jen na větve. Obec Břehy

Z-B0X
Zásilky   je   možné   vyzvedávat   i
posíht také  přes Z-BOX, který byl
nainstalován u  prodejny potravin v
Nerudo vě          ulic i.          Jde          o
samoobslužné        výdejní        místo
ZásiH{ovny, které je  k dispozici 24
hodin denně,  7  dní v týdnu a cena
za   doručení   zásilky   je   jako    u
kamenného        výdejního        místa
Zásilkovny.     Z-BOX    se     ovládá

jednoduše   přes    mobilní    aplikaci
ZásiHcovna,        podrobný       návod
najdete         ria        www.zasilkovria.
cz/Zbox. PJirava

Pu b]icita                    re alizova nýc h
proŇk+ů:.      Zlepšení   nakládání   s
ocrpczcry v obcj. Břehy-  Projektovým
záměrem     je     zlepšení     systému
odděleného     sběru     komunálního
odpadu     a     cencové     Ztvalitnění

:pda%á:eyé:3hsti.hož::átáeř,stYíramvce,

projektu    rozšíří    počet    sběrných
nádob a umístí je  na  ffekventované
a  snadno  dostupné plochy,  nabídne
tak  občanům  spádové  obhsti ještě
snadnější        cestu        ke        třídění
komuná lníc h                           odpadů.
Zdokomlením  systému oddě leného
sběru     žadatel     předejde     vzniku
černých skúdek a naopak  kvalitní
třídění odpadů a maximalizuje jeho
následné materiálové využití.

Systém door-to-door pro separaci a
oddělený sběr odpadů v obci Břehy-
Cílem projektu je rozšíření systému
separace       odpadů       na       úzBmí
Pardúb ického kraje.

Vybcrvení    knihovny    ve    Břehách.
Cílem       projektu       je       zajištění
kvalitního      zázÉ)mí     pro     činnost
knihovny jako  komunitnfflo  centra
pro     všechny     věkové     kategorie
občanů.     Projekt     byl     řešen     ve
spo luprác i                  s                  MAS
BOIDANEČSKO, z. s.

EHii=
MAS Bohdanečsko

-``-,ř-;i.,-
PROGRAM   ROZVO|E   VENKOVA

Informace:  Dne  6.10.  bude  první
setkání seniorů v autokempu od  16
h., m programu je  loutkové divadb
1. Novotného. P.Morávek
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